



ໜ່ວຍງານຂ່າວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ
ໂທ / ແຟັກ (856-21) 260283

“ເງິນຝາກຂອງພວກເຮົາ ໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງຈາກໃຜ”

ດ້ວຍສະຖານະການການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ 19 ຢູ່ຫຼາຍປະເທດຍັງຢູ່ໃນສະພາວະທີ່ຕ້ອງເຝົ້າລະວັງ ຜົນຕາມມາກໍເຮັດໃຫ້ຜົນການດຳເນີນທຸລະກິດທຸກປະເພດ ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນດີເທົ່າທີ່ຫວັງໄວ້. ດັ່ງນັ້ນ, ໃນຊ່ວງນີ້ການຝາກເງິນໄວ້ກ່ອນແມ່ນເປັນທາງເລືອກທີ່ໜ້າສົນໃຈ ໄວ້ລໍຖ້າເບິ່ງສະຖານະການ ຫຼື ລໍຖ້າຈັງຫວະ ແລ້ວຄ່ອຍລົງທຶນເພີ່ມຕື່ມ ພາຍຫຼັງກໍຍັງບໍ່ຊ້າ. ອີກທັງການທີ່ເຮົາເກັບເງິນສົດໄວ້ໃນທະນາຄານ ແມ່ນຖືວ່າເປັນແຫຼ່ງເກັບເງິນທີ່ມີຄວາມປອດໄພ ພຽງແຕ່ເຮົາຝາກເງິນໄວ້ໃນທະນາຄານກໍສາມາດເຮັດວຽກ ຫຼື ອອກໄປທ່ຽວໄດ້ຢ່າງສະບາຍໃຈ ບໍ່ຕ້ອງກັງວົນເລື່ອງຄວາມປອດໄພ. ແມ່ນແລ້ວບັນດາທ່ານ ເງິນຝາກຂອງພວກເຮົາ ທີ່ຝາກໄວ້ນຳທະນາຄານທຸລະກິດເຫຼົ່ານັ້ນ ນອກຈາກຈະປອດໄພຈາກການຕົກເຮ່ຍ ຫຼື ຖືກລັກແລ້ວ ເງິນຝາກຂອງພວກເຮົາຍັງໄດ້ຮັບການປົກປ້ອງຈາກ ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກນຳອີກ ຊຶ່ງໃນຄັ້ງນີ້, ຜູ້ຂຽນຈະມານຳສະເໜີໃຫ້ບັນດາທ່ານໄດ້ຮູ້ຈັກກັບ ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ລວມທັງວິທີການທີ່ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ປົກປ້ອງເງິນຝາກຂອງພວກເຮົາ.



ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນທ້າຍປີ 1999 ຊຶ່ງໃນເມື່ອກ່ອນເອີ້ນຊື່ວ່າ: ກອງທຶນປົກປ້ອງຜູ້ຝາກເງິນ ໂດຍເປັນວິສາຫະກິດຂອງລັດ 100% ແລະ ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຕາມກົດລະບຽບວ່າດ້ວຍ ກອງທຶນປົກປ້ອງຜູ້ຝາກເງິນ

ປ້ອງຜູ້ຝາກເງິນ ສະບັບເລກທີ 283/ທຫລ, ລົງວັນທີ 30 ສິງຫາ 1999. ຫຼັງຈາກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ໃນໄລຍະຜ່ານມາພາຍໃຕ້ກົດລະບຽບດັ່ງກ່າວ ເຫັນວ່າຍັງບໍ່ທັນສາມາດຕອບສະໜອງໄດ້ ຕາມຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງໜ້າທີ່ວຽກງານໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ເພື່ອພັດທະນາວຽກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຫຼັກການສາກົນເທື່ອລະກ້າວ ພັກ-ລັດ ຈຶ່ງເຫັນດີເປັນເອກະພາບໃຫ້ປັບປຸງ ແລະ ຍົກລະດັບກົດລະບຽບວ່າດ້ວຍ ກອງທຶນປົກປ້ອງຜູ້ຝາກເງິນ ຂຶ້ນມາເປັນດຳລັດດ້ວຍວ່າການປົກປ້ອງເງິນຝາກ ແລະ ໄດ້ປະກາດປ່ຽນສະຖານະພາບຈາກ ລັດວິສາຫະກິດມາເປັນ ການຈັດຕັ້ງການເງິນຂອງລັດ ແລະ ປ່ຽນຊື່ຈາກ ກອງທຶນປົກປ້ອງຜູ້ຝາກເງິນ ມາເປັນ “ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ” ໃນວັນທີ 23 ມັງກອນ 2019. ຕາມດຳລັດວ່າດ້ວຍການປົກປ້ອງເງິນຝາກນັ້ນ ກໍໄດ້ກຳນົດໃຫ້ເຫັນເຖິງທີ່ຕັ້ງພາລະບົດບາດຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກວ່າ ເປັນການຈັດຕັ້ງການເງິນຂອງລັດທີ່ມີຖານະທຽບເທົ່າກົມ, ເປັນນິຕິບຸກຄົນທີ່ເຄື່ອນໄຫວໂດຍບໍ່ສະແຫວງຫາຜົນກຳໄລ ໂດຍຢູ່ພາຍໃຕ້ການຄຸ້ມຄອງຂອງທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ມີພາລະບົດບາດເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ສະພາບໍລິຫານສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ແລະ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໃນການປົກປ້ອງສິດຜົນປະໂຫຍດຜູ້ຝາກເງິນ ໃນເວລາທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ (ສກຈຮ) ທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກຕົກຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍ; ຄົ້ນຄວ້າແຜນຍຸດທະສາດ ແລະ ນິຕິກຳກ່ຽວກັບວຽກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ເພື່ອສະເໜີຂຶ້ນເທິງພິຈາລະນາ ແລະ ໜ້າທີ່ສຳຄັນອື່ນໆ. ສຳນັກງານນີ້ ມີໂຄງປະກອບສະພາບໍລິຫານ ເປັນອົງການຈັດຕັ້ງສູງສຸດ ໂດຍຊື່ນຳ-ນຳພາທຸກການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກທັງຮັບຜິດຊອບຕໍ່ໜ້າທີ່ວຽກງານຕາມການມອບໝາຍຂອງ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ມີຄະນະສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ເປັນຜູ້ບໍລິຫານວຽກງານປະຈຳວັນຂອງສຳນັກງານ, ເປັນກອງເລຂາ ແລະ ລາຍງານຕໍ່ສະພາບໍລິຫານ.

ສຳນັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ (ສປງ) ຈະເຮັດໜ້າປົກປ້ອງສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງຜູ້ຝາກເງິນ ຫຼື ປົກປ້ອງເງິນຝາກຂອງພວກເຮົາ ທີ່ຝາກໄວ້ກັບສະຖາບັນການເງິນທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງຕົນ ດ້ວຍການຈ່າຍເງິນປົກປ້ອງ (ຈ່າຍຄືນເງິນຝາກ) ໃຫ້ຜູ້ຝາກເງິນຕາມວົງເງິນປົກປ້ອງທີ່ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ວ່າງອອກໃນແຕ່ລະໄລຍະ ເມື່ອສະມາຊິກແຫ່ງໃດໜຶ່ງນັ້ນຕົກຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍ ເຊິ່ງສະຖາບັນການເງິນທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງ ສປງ ປະກອບມີ: ທະນາຄານທຸລະກິດ ແລະ ສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ (ສກຈຮ) ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດຈາກ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ ໂດຍທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນຢູ່ ສປປ ລາວ ຕ້ອງໄດ້ເຂົ້າເປັນສະມາຊິກຂອງ ສປງ ແບບບັງຄັບ ສ່ວນສະຖາບັນການເງິນຈຸລະພາກທີ່ຮັບເງິນຝາກ ກໍຕ້ອງເຂົ້າເປັນສະມາຊິກໂດຍມີມາດຖານເງື່ອນໄຂຄົບຖ້ວນຕາມລະບຽບທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ ຊຶ່ງປັດຈຸບັນທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງ ສປງ ມີຈຳນວນ 42 ແຫ່ງ ແລະ ສກຈຮ 1 ແຫ່ງ (ສະຖິຕິຮອດເດືອນ 09/2021).

ໂດຍພາຍຫຼັງການຢັ້ງຢືນສະພາວະລົ້ມລະລາຍຂອງສະຖາບັນການເງິນໃດໜຶ່ງ ທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງ ສປງ, ສປງ ຈະມີການກະກຽມ ແລະ ຈ່າຍເງິນປົກປ້ອງໃຫ້ແກ່ຜູ້ຝາກເງິນ ບົນພື້ນຖານການສະເໜີຂອງສະມາຊິກທີ່ຢູ່ໃນສະພາວະລົ້ມລະລາຍແຫ່ງນັ້ນ ຊຶ່ງພາຍຫຼັງໄດ້ຮັບການສະເໜີພ້ອມທັງປະກອບຂໍ້ມູນເອກະສານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຢ່າງຖືກຕ້ອງຄົບຖ້ວນແລ້ວ ສປງ ຈະປະກາດໃຫ້ຜູ້ຝາກເງິນຊາບ ກ່ຽວກັບແຜນການຈ່າຍຄືນເງິນປົກປ້ອງ ພ້ອມທັງກຳນົດວັນເວລາ, ສະຖານທີ່ ແລະ ວິທີການຮັບເງິນປົກປ້ອງຜ່ານສົ່ງມວນຊົນ. ຊຶ່ງຜູ້ຝາກເງິນສາມາດຮັບເງິນປົກປ້ອງ ໂດຍປະກອບເອກະສານຂໍຮັບເງິນປົກປ້ອງ ຕາມແບບພິມທີ່ ສປງ ກຳນົດໄວ້ ພາຍໃນເວລາ 90 ວັນ ນັບແຕ່ມີເລີ່ມປະກາດໃຫ້ມາຍື່ນເອກະສານ. ໃນກໍລະນີທີ່ຜູ້ຝາກເງິນ ບໍ່ມາຍື່ນເອກະສານຕາມກຳນົດເວລາດັ່ງກ່າວ ຜູ້ຝາກເງິນສາມາດສະເໜີຂໍຮັບເງິນຝາກລວມທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍ ກັບຄະນະຊຳລະສະສາງ ພາຍຫຼັງທີ່ສານຕັດສິນໃຫ້ສະຖາບັນການເງິນແຫ່ງນັ້ນລົ້ມ

ລະລາຍ. ສໍາລັບເງິນປົກປ້ອງ ທີ່ຜູ້ຝາກເງິນຈະໄດ້ຮັບຈາກ ສປປ ແມ່ນໃນວົງເງິນປົກປ້ອງສູງສຸດ ຈໍານວນ **ຫ້າສິບລ້ານ (50.000.000)** ກີບເທົ່ານັ້ນ ຕໍ່ຜູ້ຝາກເງິນໜຶ່ງລາຍຕໍ່ສະມາຊິກໜຶ່ງແຫ່ງ ໂດຍຄິດໄລ່ລວມທຸກສະກຸນເງິນ ທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍ ທົ່ວລະບົບສາຂາ ຫຼື ໜ່ວຍບໍລິການຂອງສະມາຊິກແຫ່ງນັ້ນ ແລະ ລວມທຸກບັນຊີເງິນຝາກ ສ່ວນຍອດ ເຫຼືອເງິນຝາກທີ່ເກີນວົງເງິນປົກປ້ອງ ແມ່ນໃຫ້ສະເໜີຕໍ່ຄະນະຊໍາສະສາງ ເພື່ອທົດແທນຄົນພາຍຫຼັງທີ່ສາມໄດ້ຕັດສິນໃຫ້ ສະຖາບັນການເງິນລ້ຽມລະລາຍແລ້ວ ແລະ ຖ້າໃນກໍລະນີທີ່ຍອດບັນຊີເງິນຝາກ ໂດຍລວມທັງຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍ ແລ້ວ ບໍ່ເກີນວົງເງິນປົກປ້ອງສູງສຸດ (ບໍ່ເກີນ 50 ລ້ານກີບ) ສປປ ຈະຈ່າຍເງິນປົກປ້ອງ ຫຼື ຈ່າຍຄືນເງິນຝາກທັງໝົດ ໃຫ້ ແກ່ເຈົ້າຂອງບັນຊີ.

ທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງກໍແມ່ນຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ ສໍານັກງານປົກປ້ອງເງິນຝາກ ແລະ ວິທີການທີ່ສໍານັກງານປົກປ້ອງເງິນ ຝາກ ປົກປ້ອງເງິນຝາກຂອງພວກເຮົາ ຫວັງຢ່າງຍິ່ງວ່າຂໍ້ມູນທີ່ນໍາສະເໜີໄປນັ້ນຈະເປັນປະໂຫຍດໃຫ້ແກ່ບັນດາທ່ານ ຖ້າ ຫາກທ່ານມີຄວາມສົນໃຈ ຫຼື ຕ້ອງການສຶກສາຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມກ່ຽວກັບຂະແໜງການເງິນ-ການທະນາຄານ ຫຼື ວຽກງານປົກ ປ້ອງເງິນຝາກ ແມ່ນສາມາດເຂົ້າໄປທີ່ເວັບໄຊ www.bol.gov.la ແລະ www.dpo.gov.la

ໂດຍ: ນ. ຄໍາເບົ້າ ສຸວໍລະວົງ ກົມນິຕິກຳ

ຢູ່ເມືອງລາວໃຊ້ແຕ່ເງິນກີບ